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1/   Úvodní slovo ředitele IES - doc. PhDr. Martin Gregor, Ph.D. s aktuálními informacemi 

● Přivítání a přání všeho dobrého v ZS, který navzdory okolním turbulencím doufejme
bude produktivní a úspěšný pro nás i pro studenty. Upozornění na nové pítko v suterénu
budovy s filtrovanou vodou.

https://ies.fsv.cuni.cz/cs/staff/janda
https://ies.fsv.cuni.cz/cs/staff/slegerova
https://ies.fsv.cuni.cz/cs/staff/palansky


● Informaci o formě výuky v ZS a o drobné změně interního hodnocení kurzů podají
garanti. Změna hodnocení kurzů je již na webu v upravené vyhlášce 5/2022.

● slido.com: Obnovujeme 1 licenci za účelem rychlých polls v hybridní přednášce.
Aktuálně používají Jiří Novák a Adam Geršl. Pokud máte zájem, napište jim a domluvte
se o sdílení licence.

● Studenti z Ukrajiny: přijato 12 bakalářů v EF (nastupuje 8), 1 magistr v NEF; prosím o
toleranci a snahu pomoci. Byla rozeslána i informace o možnosti zapojení se do Moodle
MOOC na UK.

● Finalizuje se reakreditace habilitačního a jmenovacího řízení.
● Personálie: Změny v zaměstnaneckých benefitech (ve směru rozšíření benefitů) budou

komunikovány přímo fakultou.
● Personálie: Během podzimu budou připraveny individuální Plány kariérního rozvoje.

Nejdůležitější je, že všichni AP2 dostanou možnost vybrat si z AP2 plánu (tj. u starších
kolegů explicitní závazek habilitace a splnění všech interních IES kritérií do 3 let; u
kolegů, kteří nastoupili do AP2 po roce 2017, splnění do 9 let, ve zrychleném módu do 7
let) anebo z L2 plánu (tj. změna kontraktu na L2, kde je nulová povinnost publikovat).

● Personálie a inflace: Vzhledem k letošnímu navýšení rozpočtu VČ a institucionální
podpory vědy jen o 3% (což primárně reflektuje stále dobíhající populačně slabší
ročníky) bude plošné navýšení jen u Assistant Professors a to formou navýšení fixního
tarifu, z něhož se odvozují další položky. Poté, co bude zřejmý výsledek letošního
hospodaření (únor 2023) a bude více informací o vývoji rozpočtu, bude možné přistoupit
k případnému dalšímu navýšení. To by proběhlo stejně jako každá předchozí úprava mezd
- tj. formou aplikací interního mzdového systému, jehož vstupy jsou (i) výukové aktivity,
(ii) výkonové indikátory (dané aktualizovanou historií aktivit) a (iii) agendy (workload
reductions).

● Projekty: Shrnutí kompetenčních změn navržených p. děkanem, které budou v platnosti
od 1. ledna 2023: Hlavní princip je, že ředitel je zcela odpovědný za každý projekt. Dále
se postupně mění i role oddělení na děkanátu (zejména Oddělení vědy, které přestává
administrovat/spravovat konkrétní projekty a naopak poskytuje detailní metodickou
podporu a detailní kontrolu již v přípravné fázi). To má řadu implikací (které budou
shrnuty na úrovni vyhlášky) zejména pro jiné než běžné (tj. GAUK a GAČR) projekty:

○ Na úrovni IES se bude vyžadovat (kromě běžných projektů typu GA UK a GAČR
bez spoluřešitelských institucí) detailní popis záměru, včetně dělby kompetencí,
úvazků a hrubého rozpočtu.

○ Na projektové záměry bude deadline (odhadem 4-6 týdnů před termínem podání
projektu) a ten se bude striktně vyžadovat. Na opožděné záměry ředitel ani
administrativa ani Oddělení bohužel nemá kapacitu. Toto bude zásadní změna.

○ Pro projekty, které nemají deadline ze strany poskytovatele, bude běžným
deadlinem 6 měsíců před zahájením prvních úkonů v projektu (včetně smluvních
úkonů, marketingu atd.)

○ Další zásadní změna vůči současnosti je taková, že nedostatečně
zdokumentovaný, zmatečný či pro naše portfolio aktivit neperspektivní záměr
bude zamítnut již ve fázi projektového záměru. Řešitel bude mít možnost odvolat
se k proděkanovi, případně tzv. projektovému výboru na fakultě. Nicméně jednání
s vedením fakulty nezbaví ředitele práva veta nad projektovým záměrem.

○ Konkrétně může být zamítnut záměr, který nedostatečně popisuje dělbu práce,
neřeší dostatečně administrativní zabezpečení či navrhuje neprověřené řešení
administrativních činností.

○ Pokud bude záměr schválen (ředitel k tomu případně konzultuje vedení IES), bude
se vyžadovat příprava závazného rozpočtu a závazného popisu dělby práce. V
procesu přípravy bude Oddělení vědy fungovat jako kontrolní a poradní oddělení
a administrativa institutu bude typicky informována o způsobu, jakým jsou
vypořádány připomínky ze strany Oddělení vědy.

https://www.slido.com/


○ Bude existovat implementační vyhláška řešitele, která bude řešit např. zapojení
administrativy v přípravě rozpočtu u schváleného projektového záměru, dále bude
řešit drobnosti typu časování dovolené, případně proplácení náhrad za dovolené
přímo z projektu atp.

○ V případě schválení projektu se bude dodržovat závazný rozpočet a popis dělby
práce, pokud ředitel, resp. další osoby jím delegované nerozhodnou jinak.
Konkrétně nelze očekávat pokračování praxe průběžných ad hoc úprav
kontraktů a dohod, pokud ke změnám není objektivní důvod na úrovni IES
(technická chyba, další získaný grant, vážné rodinné důvody řešitele atp.).
Všechny tyto změny jsou nejen práce navíc, ale komplikace vzhledem k ostatním
činnostem.

○ Fakulta pozmění roli Oddělení vědy (více směrem k metodické podpoře a pečlivé
kontrole). Pro IES by to ale neměla být vzhledem k aktuálně typickému portfoliu
aktivit zásadní změna.

○ Fakulta změní způsob odvádění režie. Režie bude odváděna ze všech projektů i
darů. Hlavní sazba fakultě odváděné režie pro domácí projekty je 12% (a 7% pro
mezinárodní projekty - definice dle započtení v tzv. koeficientu K dle MŠMT),
nicméně institut bude u projektů, které umožní vyšší režii, navrhovat její vyšší
sazbu a tuto dodatečnou režii bude využívat na administrativní podporu IES a
případně jako režii IES. Toto bude dořešeno vyhláškou.

○ Přechodná fáze bude zřejmě minimální (možná až nulová pro drtivou většinu
podaných či běžících projektů). Implikace budou dále řešeny.

● Projekt OP JAK: Jedná se o velký projekt napříč MFF, CERGE a FSV, kde IES
reprezentuje FSV (ale účastní se případně i další řešitelé) na téma rozvoje kvantitativních
metod pro společenskovědné otázky. Tým má zcela špičkové obsazení (4 držitelé ERC
grantů) a intenzivně se vyjednává jeho sestava. Hlavním řešitelem bude prof. Janda, za
nás koordinuje prof. Horváth a Martin Gregor. Aktuálně se zdá, že se IES podaří prosadit
do týmu (i) všechny naše juniory (Assistant Professors dle naší vyhlášky 4/2015) a
všechny seniory, kteří plní minimální kritéria - publikovali v poslední době publikace
alespoň na úrovni B. Stále ještě probíhá formování týmu; snažíme se i najít prostor pro
nové úvazky postdoků.

● Pozvánka na prozatím letos poslední výzkumný seminář a to prof. Radu Tanuru
(University of Sussexx) a apel především na seniorní kolegy a jejich doktorandy, aby se
pravidelně účastnili všech výzkumných seminářů. Dále poděkování všem, kdo se
seminářů účastní a poděkování za hojnou účast (11 lidí) na semináři 3.10.2022.

2/   Informace o bakalářských programech -  doc. PhDr. Julie Chytilová, Ph.D.

Výuka v ZS:

- Informace rozeslány emailem. Výuka je plánována prezenčně, ale je třeba být připraven
na hybridní i online výuku v případě potřeby.

- Několik nově přijatých studentů anglických programů se z důvodů Covid a vízových
nemůže dostavit do Prahy před začátkem semestru. Tyto studenty motivujeme k co
nejčasnějšímu příjezdu.

- Bude třeba je zapojit v prvních týdnech do výuky, zpřístupněním účasti online nebo jiným
způsobem. Tito studenti mají instrukci se vyučujícím ozvat nejpozději v týdnu před
zahájením výuky.

Nově přijatí studenti:

- Český program, počet přihlášených/přijatých/zapsaných: 397/182/135. Ve srovnání s
minulými lety nárůst, který umožnil přijmout více studentů při vyšším percentilu.



- Dodatečné kolo přijímacího řízení pro uchazeče z Ukrajiny: 29/12/8.
- Anglický program, počet přihlášených/přijatých/zapsaných: 74/42/16.

Státní závěrečné zkoušky:

● Odstátnicovalo 71 studentů, 3 studenti byli nominováni na DOT award. Podstatně větší
počet studentů u SZK v září než v červnu. V příštím roce budeme studenty motivovat k
účasti v červnu.

● Změna ve státní zkoušce, která bude pro studenty v nové akreditaci sestávat ze dvou částí.
Informace rozeslány v únoru, detailní popis ve vyhlášce ředitele 3/2022.

● V bakalářském programu se bude nová forma zkoušky v tomto akademickém roce týkat
několika málo studentů, pokud vůbec.

Prosby:

● Včasné dodávání posudků k bakalářským pracím.
● Vypisování termínů zkoušek v časech hlavní přednášky, obzvláště u velkých povinných

kurzů.
● Při plánování výuky vzít v potaz nejen děkanské volno (27.10.), ale u předmětů pro

studenty prvního ročníku i datum imatrikulace (20.10.).

3/    Informace o magisterských programech - doc. PhDr. Adam Geršl, Ph.D.

Přijímací řízení:
- Český NEF program: 115 přihlášek, 85 přijato, 58 zapsáno
- Anglický MEF program: 33 přihlášek, 19 přijato, 7 zapsáno
- MEF program: nově 3 vládní stipendisti, 2 zapsaní zatím v zahraničí

Státnice (obhajoby):
- Celkem 53 obhájených diplomek, z čehož 11 v lednu, 18 v červnu a 24 v září (7 MEF,

ostatní NEF). Pozorujeme nárůst zájmu o zářijový termín, budeme aktivně komunikovat
vůči studentů, že standard je červen a zářijový je rezervní (s tím, že v červenci zpravidla
není vedoucí práce k dispozici).

- V červnu i září byly 4 komise pro mgr SZK (dříve jen tři), lépe se stíhá množství studentů
zejména v září. Všichni obhájili. Do budoucna plánujeme nominovat 1-2 náhradníky,
kteří by zastoupili, pokud někdo bude nemocen.

- Diplomové práce: silně signalizovat vůči studentům, aby si za vedoucí práce brali
výhradně naše IES faculty members, nikoli externí vedoucí a ani doktorandy (kteří však
mohou i nadále vést především bakalářky).

Drtivá většina mgr studentů (90%) si bere specializaci Finanční trhy a datová analýza. Může se
stát, že během 1-2 roku bude velmi malá poptávka po kurzech, které s touto specializací příliš
nesouvisí, případně tyto kurzy budou zaplněny Erasmus studenty.

Malá změna v hodnocení kurzů - místo součinu celkového hodnocení * obtížnost přecházíme na
standardnější měřítko, a to sumu:

- hodnocení přednášejícího
- přínos kurzů
- obtížnost
- celkové hodnocení

Nové hodnocení kurzů platí od ZS 2022/2023. Viz nová vyhláška IES 5/2022 Odměny.

https://ies.fsv.cuni.cz/default/file/get/id/34474


Na jaře/v létě 2022 proběhlo review TA slotů pro mgr i bc kurzy, nový matching probíhal přes
léto. Některé kurzy stále s problémem najít TAs. Feedback od vyučujících ohledně nového počtu
TA a zátěže doktorandů je vítán.

4/    Informace o doktorském studiu - prof. Ing. Evžen Kočenda M.A., Ph.D., DSc.

Přijímací řízení do PhD programu pro AR 2022/23:

Český program: 10 přihlášených, 8 přijatých, 6 zapsaných (k 29.9.) – konečné číslo
Anglický program: 30 přihlášených, 10 přijatých, 6 zapsaných (k 29.9.) – očekávají se další 4.
Do PhD programu pro AR 2022/23 bylo přijato celkem 18 studentů z celkového počtu 40
přihlášených, k 29.9. se zapsalo 12 studentů. (V roce 2021/22 bylo přijato 19 studentů, 5 do
českého programu a 14 do anglického.)

Studenti:

Na konci AR 2021/22 studovalo 97 PhD studentů, z toho 27 studentů mělo studium přerušeno.
Ve vyšším než 4. ročníku bylo 19 studentů.

Státní doktorské zkoušky:

Celkem 29 studentů mělo na konci AR 2021/22 splněnou státní doktorskou zkoušku. V průběhu
AR 2021/22 ji složilo 8 studentů.

Obhajoby:

V AR 2021/22 studium ukončilo úspěšnou obhajobou disertační práce 5 PhD studentů a navíc
proběhlo celkem 5 malých obhajob. (Nízký počet úspěšných velkých obhajob je daný zejména
zimním semestrem, kdy obhájil pouze jeden student.)

Metodologický seminář:

Ve dnech 27.-30.9. proběhl metodologický seminář určený primárně pro nastupující PhD
studenty vedený Lucií Poslušnou. V tomto termínu kurz absolvovali všichni studenti, kteří
nastupují na prezenční studium a neměli kurz odpuštěn, a studenti druhého ročníku, kteří mají
kurz povinný, ale neabsolvovali ho minulý rok. Seminář je povinnou součástí ISP studentů v
prezenční formě studia. Celkem letos absolvovalo 11 studentů.

Informační schůzky na začátku AR:

3.10. se uskuteční informační schůzka pro studenty 1. ročníku PhD programu. 4.10. proběhne
schůzka k přípravě grantů pro GAUK. Obě schůzky budou probíhat prezenčně a paralelně i přes
MS Teams.

Změny pravidel studia

V rámci studijních pravidel došlo k úpravě podmínky týkající se vedení diplomových prací
doktorandy. PhD studenti dále mohou být vedoucími diplomových prací, ale musí nejprve
získat souhlas garanta magisterského programu (doc. Geršl). Platí, že doktorandi by se měli
soustředit spíše na bakalářské práce.



Na úrovni IES nebude dále možné žádat o odpuštění poplatku za studium anglického PhD
programu z důvodu nepříznivé sociální situace. Jediným možným důvodem pro odpuštění
poplatku zůstávají vynikající studijní výsledky.

Od 1.7.2022 platí na FSV "Pravidla kariérního rozvoje". Podle nich školiteli PhD studentů
mohou být pouze docenti a profesoři. Ostatní potenciální školitelé bez těchto kvalifikací mohou
být školiteli pouze s velmi dobrým zdůvodněním a schválením Vědeckou radou FSV UK; tato
regulace se chystá také na vyšší úrovni v rámci Univerzity.

Centrum doktorských studií

Složení Centra doktorských studií (CDS) zůstává stejné jako minulý akademický rok.

5/    Různé

Prof. Karel Janda tradičně informoval o možnosti mobilit na špičkové americké univerzity, nově
skrze program GEOCEP.

Zapsala: ing. Dagmar Schnellerová

Ověřil: doc. PhDr. Martin Gregor, Ph.D.


